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Commissie I&M

Aan de staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu

Plaats en datum: Den Haag, 7 juni 2017
Betreft: Verzoek om een reactie op het bericht dat de brandweer giftig blusschuim gebruikt
Ons kenmerk: 2017Z06875/2017D15291

Geachte mevrouw Dijksma,

In de procedurevergadering van de vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu van 31 mei 2017 is 
gesproken over het bericht 'Brandweer gebruikt giftig blusschuim’ (ED.nl, 23 mei 2017).

De commissie heeft besloten u te verzoeken om een reactie op dit bericht aan de Kamer te doen 
toekomen. U wordt verzocht daarbij  in ieder geval in te gaan op de hieronder staande vragen.

1) Hoe lang is het al bekend dat fluorhoudend blusschuim perfluoroctaanzuur (PFOA/C8) bevat?
2) Was u vóór de publicatie van het artikel in het Eindhovens Dagblad op de hoogte van het feit 

dat PFOA/C8 onderdeel uitmaakte van blusschuim dat wordt gebruikt door de Nederlandse 
brandweer? Zo ja, waarom is deze informatie niet eerder met de Kamer gedeeld?

3) Sinds wanneer wordt fluorhoudend blusschuim gebruikt (voor het blussen van 
vloeistofbranden) door de brandweer of andere veiligheidsdiensten in Nederland?

4) Hoeveel brandweerkorpsen gebruiken nu blusschuim met PFOA en is het mogelijk om dit snel 
uit te faseren? Zo nee, waarom niet?

5) Hoeveel brandweermannen en –vrouwen hebben naar schatting met fluorhoudend blusschuim 
gewerkt?

6) Zijn de brandweerlieden voldoende beschermd bij het opruimen van fluorhoudend blusschuim? 
Zo ja, hoe dan? Zo nee, waarom niet?

7) Is bekend wat er na het blussen met fluorhoudend blusschuim in het milieu overblijft? Zo ja, in 
welke concentraties is dit het geval en sinds wanneer is dit bekend bij de brandweer dan wel 
bij de overheid (inspectiediensten, BRZO, et cetera)? Zo nee, waarom niet?

8) Is bekend wat voor schade fluorhoudend blusschuim precies aan het milieu kan aanbrengen? 
Zo ja, sinds wanneer is dit bekend bij de brandweer dan wel bij de overheid (inspectiediensten, 
BRZO, et cetera)? Zo nee, waarom niet?

9) Is bekend welk korte- en langetermijneffect fluorhoudend blusschuim kan hebben op de 
gezondheid van mensen die ermee werken, in dit geval de brandweer? Zo ja, sinds wanneer is 
dit bekend bij de brandweer dan wel bij de overheid (inspectiediensten, BRZO, et cetera). Zo 
nee, waarom niet?

10) Is bekend wat het korte- en langetermijneffect van fluorhoudend blusschuim kan zijn op de 
gezondheid van mensen die zich na het blussen op de locatie begeven en/of in aanraking 
komen met zaken die mogelijk nog restanten van fluorhoudend blusschuim bevatten zoals 
drinkwater, zandbakken, moestuinen et cetera?

11) Deelt u de gedachte van de in het artikel genoemde toxicoloog dat ook gezondheidsrisico’s voor 
mensen zijn ontstaan op de terreinen waar geblust is met fluorhoudend blusschuim? Zo ja, in 
welke mate vormt dit een risico voor de gezondheid? Worden de terreinen waar geblust is met 
blusschuim dat PFOA/C8 bevat altijd grondig opgeruimd? Zo nee, wordt dat vanaf dit moment 
wel gedaan?
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12) Bij welke andere toepassingen of producten is ook bekend dat deze PFOA/C8 bevatten? In 
welke mate? Wat is de stand van zaken om PFOA/C8 ook in die producten uit te faseren?

13) Zijn er alternatieven voor een veiliger en minder risicovol blusschuim voorhanden? Zo nee, 
blijven de brandweerlieden in de tussentijd met blusschuim werken waar PFOA/C8 in zit? Hoe 
lang kan dat nog gaan duren?

14) Hoe groot is de kans dat na het blussen PFOA/C8 (via het grondwater) in ons drinkwater 
terecht komt? Wat zijn de risico’s van een dergelijke besmetting?

15) Is het bekend op welke schaal fluorhoudend blusschuim in het drinkwater terecht is gekomen 
na blusacties van de brandweer?

16) Kan er sprake zijn van een na-ijleffect van fluorhoudend blusschuim? Zo ja, zijn de gevaren 
voor de gezondheid en of het milieu daarvan bekend? Zo nee, waarom niet?

17) Hoe is bij de brandweer de nazorg geregeld voor personeel dat – wellicht al jarenlang – met 
fluorhoudend blusschuim heeft gewerkt en mogelijk gezondheidsschade heeft opgelopen? Wat 
gebeurt er om zorgen van mensen weg te nemen? Krijgen zij bijvoorbeeld medische testen 
aangeboden? Zo nee, waarom niet?

18) Worden de bloedwaarden van brandweerlieden al onderzocht op de mate van blootstelling? Zo 
ja, wat zijn de uitkomsten daarvan? Zo nee, wanneer gaat dit gebeuren?

19) Gaat de brandweer per direct stoppen met het gebruik van dit fluorhoudende blusschuim? Zo 
nee, waarom niet? Zijn er naast alternatieven voor het type blusschuim wellicht ook andere 
manieren om vloeistofbranden te blussen? 

20) Had er niet veel eerder gezocht moeten worden naar alternatieven voor fluorhoudend 
blusschuim, nu onlangs bijvoorbeeld is gebleken dat chemiebedrijf Chemours (voorheen 
DuPont) in Dordrecht al sinds de jaren tachtig wist van het schadelijke effect van PFOA/C8? 
Wat was de kennis van de brandweer toentertijd en in de periode tot nu? Is er ooit 
(aanvullend) onderzoek gedaan naar de schadelijke effecten van fluorhoudend blusschuim?

21) Op welk moment heeft het Landelijk Expertisecentrum (LEC) BrandweerBRZO besloten tot het 
instellen van een onderzoek naar alternatieven voor fluorhoudend blusschuim? Hoe staat het 
met die zoektocht naar alternatieven, aangezien PFOA/C8 binnenkort in Europa wordt 
verboden? Kunt u aangeven of er gedacht wordt aan alternatieven die óók fluorhoudende 
stoffen bevatten? Als dat laatste het geval is, hoe kun u zeker weten dat zulke alternatieven 
wél veilig zijn voor het milieu en voor de mensen die ermee werken?

22) Bent u bereid het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) opdracht te geven om 
te onderzoeken welke risico’s huidige brandweerlieden hebben gelopen?

23) Van welke sectoren is verder bekend dat er wordt gewerkt met stoffen waarin PFOA/C8 is 
verwerkt? Kunt u een indicatie geven waar nog meer PFOA/C8 wordt gebruikt?

24) Aan welke voorschriften moeten bedrijven voldoen die zich bezighouden met het saneren van 
terreinen die zijn vervuild met fluorhoudend blusschuim?

25) Wordt PFOA/C8 ook in particuliere brandblussers gebruikt en hoe groot is de omvang in 
Nederland?

Hierbij breng ik u dit verzoek van de commissie over.

Hoogachtend,

de griffier van de vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu,

L. Tijdink


